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Voorzitter, 

Ook onder moeilijke omstandigheden zoals nu moet je op je bakens letten. Voor het CDA zijn dat 

rentmeesterschap, gespreide verantwoordelijkheid, publieke gerechtigheid en solidariteit. En dat 

betekent ook verantwoordelijkheid willen dragen voor het creëren van een financieel perspectief 

voor deze gemeente. Niets doen is geen optie. Korte termijn denken ook niet. 

We zeggen het al een tijdje, we gaan een financieel buitengewoon zware periode tegemoet. 

Natuurlijk, we zijn allemaal gewaarschuwd en daarom voorbereid, maar als je dan die serieuze 

pijnlijke resultaten ziet dan wordt pijnlijk zeer duidelijk dat er serieuze oplossingen moeten komen, 

en nog pijnlijker misschien wel die gaan zeer doen, iedereen gaat daar iets van merken. Ingrijpen is 

geen middel meer maar een doel!  

Besturen doe je altijd in een bepaalde mate van onzekerheid.  Het getuigd dan juist van kracht als je 
wel visie ontwikkeld en scenario’s uitwerkt wanneer je aangeeft op welke manier je denkt de visie 
gestalte te geven voor meerdere jaren. Het lijkt dat we de huidige coalitie hier niet aan toekomt en 
dat vinden we zeer teleurstellend.    
 
U geeft aan dat de rek er echt uit is en dat u naar een situatie wilt waarin kaders leiden tot keuzes die 
Twenterand meerjarig financieel gezond maken. Dat roept bij ons vragen op en die hebben we dan 
ook gesteld. (Zie bijlage).  
Er wordt een werkgroep ingesteld die de opdracht heeft gekregen om onze gemeente duurzaam 
financieel gezond te maken. De concrete voorstellen starten zodra er een nieuwe coalitie is. Waarom 
is hier niet eerder mee gestart en welke zekerheid is er nu dat de voorstellen door de volgende 
coalitie gebruikt gaan worden? 
 
U geeft aan dat door de rijksoverheid het ons heel moeilijk gemaakt wordt om de financiën op orde 
te houden. Wij vinden het een utopie te denken dat wanneer het Rijk zoals het nu lijkt met geld over 
de brug komt, al onze financiële problemen zijn opgelost. Natuurlijk is er stevig bezuinigd op de 
middelen vanuit het Rijk en op de gelden het Sociaal Domein maar wij zijn ook zelf verantwoordelijk 
voor een sterk, consistent financieel beleid.  
 
Het college wil veel geld en energie steken in nieuwe beleidsplannen Wij vinden dat het college moet 
investeren in de maatschappelijke kracht van Twenterand en de basis op orde brengen. Uit deze 
kadernota blijkt dat u wel een erg grote ingreep uit de reserves heeft gedaan. Wij zullen hier later 
nog op terugkomen, echter wij roepen het college nu al op onnodige uitgaven tot nader order uit te 
stellen en om zorgvuldig, weloverwogen naar een sluitende begroting met investeringsagenda toe te 
werken. 
Wij willen daarom nogmaals de onderstaande overdenkingen meegeven aan het college: 

➢ Maak duidelijk (in een overzicht) voor welke kerntaken we als gemeente echt 

verantwoordelijk zijn en waarvoor niet. Waar hebben we de keuzes en waar niet. 

➢ Kom alleen met plannen/ambities met een deugdelijke inhoudelijk en financiële 

onderbouwing en dekking 

➢ Neem de inwoners mee, verbeter de communicatie. Wees zuinig op het vertrouwen van de 

inwoners. Koester en verbeter dat. Stel zaken niet mooier voor dan ze zijn. Wees open en 

eerlijk.  

➢ Zonder de goede zorg die mantelzorgers in onze gemeente verlenen aan onze kwetsbare 

inwoners kan Twenterand niet. Er wordt in deze tijd steeds meer een beroep gedaan op de 

mantelzorger in het algemeen. Deze mensen verdienen onze hulp, ondersteuning en een 

enorme waardering voor hun belangeloze inzet. 
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➢ Geef geen geld uit wat er niet is! Maak een pas op de plaats, het wensenlijstje van de 

gemeente is groot, maak verstandige keuzes. Bij twijfel niet doen 

 

Namens CDA Twenterand, 
Roswitha Uitslag- van Riggelen 
Fractievoorzitter   
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Bijlage: Vragen: 

 

Algemeen sociaal domein 

Steeds weer komt het voor dat er aangegeven wordt dat bedragen worden terugverdiend en 

duurdere zorg wordt voorkomen maar toch wordt dit niet structureel verwerkt?  Wij vinden het 

vreemd dat er wel diverse bedragen worden besteed aan incidentele zaken maar dat men hiervoor 

geen structurele keuzes worden gemaakt. Kunt u aangeven waarom dit zo is 

 

Sociaal Domein: 

Blz. 9:  Individuele studietoeslag,  
- Voor welke studies geldt dit? 

 
Blz. 10:  Algemene voorziening was- en strijkservice;  

- In hoeverre is het juridisch getoetst of dit houdbaar is. Op dit moment lopen er bezwaren bij 
o.a. gemeente Almelo die ook voor deze vorm hebben gekozen. 

- Is er een berekening gemaakt wat het gaat kosten om de her-indicaties uit te voeren  en 
weegt dit op tegen de opbrengsten? 

- Om hoeveel indicaties/inwoners gaat het op dit moment waarbij dit van toepassing  zou 
kunnen zijn? 

 
Blz. 10:  Beschikbaar stellen en financieren van regionaal maatwerkvervoer 

- Hoeveel inwoners maker er gebruik van automaatje en wat is de besparing t.o.v. de 
regiotaxipas; graag een compleet overzicht hiervan; 

- Is er een bepaalde groep die hier gebruik van maakt en zo ja kunt u aangeven welke; 
 
Blz. 10/11: Gastgezinnen Evenmens 

- Voorgesteld wordt om structureel € 6502,- op te nemen. Aangezien het hier om een 
structureel bedrag gaat willen wij graag een overzicht van het verwachte aantal gebruikers; 

- U geeft aan dat er 10 koppelingen zijn geweest. Hoeveel geïndiceerde zorg is er uiteindelijk 
nog nodig geweest? 

 

Ruimte: 

Blz. 14:  Uitstellen ophoging opleidingsbudget 
- Het voorstel is om vanwege de financiële situatie de ophoging uit te stellen. Daarnaast wordt 

er extra budget gevraagd voor een formatie-uitbreiding van het personeel. Hoe verhoudt dit 
zich t.o.v. elkaar. Dit heeft toch ook direct met de kwaliteit van het ambtelijk apparaat te 
maken? 

 
Blz. 15:  Besparing op abonnementen 

- Betekend dit dat er dus in voorgaande jaren een overmatig gebruik hiervan is geweest? 

Graag een toelichting 
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Minder gebruik dienstauto’s 
- Wanneer de verwachting is dat er minder gebruik van gemaakt gaat worden, kunnen dan ook 

het aantal dienstauto’s omlaag gebracht worden? 
 
  Softwarekosten: 

- Ook hiervoor geld dat hier in de aflopen jaren veel budget aan besteed is en het nu met          
€ 250.000,00 minder kan! Dit vraagt om een verder onderbouwing. 
 
 

Algemeen Ruimte: 
 

1. In het coalitieakkoord wordt gesteld dat 70% van de asbestsanering wordt gerealiseerd. Nu 

de wettelijke verplichting m.b.t. asbestverwijdering van de baan is, kunt u aangeven hoe 

Twenterand er momenteel voorstaat?  

 Hoeveel procent van de sanering is gerealiseerd?  

2. De overheidsgebouwen zullen voor 2023 naar energielabel C moeten. Voor welke gebouwen 

geldt dat in Twenterand? 

 

3. Het Energieloket voor Twenterand is afhankelijk van de inzet van vrijwillige wooncoaches. 

Hoe wordt de kwaliteit gewaarborgd van het Energieloket?  

 

4. Waarom wordt in de kadernota het principeverzoek meegenomen, als dit bij de invoering 

van de omgevingswet op 1 januari 2022 komt te vervallen? Dan krijgt het principe verzoek 

een andere naam, is dan alsnog het bedrag van 12.250 euro van toepassing? Valt dit niet 

onder de kosten uitvoering van de omgevingswet? 

 

5. Bij het thema centrumvisie worden geen kosten geraamd en betreft het een algemene 

beknopte toelichting. Wat zijn hierin de plannen voor 2022? 

 
Economie en vrijetijdsbesteding 
 

1. Wat is de impact van corona geweest op deze doelenboom het afgelopen jaar? Heeft het 
geleid tot wellicht een besparing of kosten toename in deze categorie, gezien de afname van 
evenementen e.d.? Wat gaat Twenterand in 2022 bieden om een boost te geven aan deze 
sector? 

 
Reserves: 

Uit de reserves wordt voor het komende jaar opnieuw 80000 euro gehaald voor de 

fondsenwerver. Graag ontvangen wij een overzicht van de laatste twee jaar van de kosten 

en de baten van deze medewerker. 

 


